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Από το υπ’ αριθ. 24/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 747/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση μη χορήγησης παράτασης προθεσμίας περαίωσης 
εργασιών του έργου «Οδική σύνδεση οικισμού Κάτω 
Βερμίου με οικισμό Άνω Βερμίου». 

 
       Σήμερα 15 Δεκεμβρίου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 11-12-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, 
σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και 
Κοινοτήτων και το άρθρο 7 του Ν. 3443/2006. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  24 μέλη. 
          Παρόντες                                                Aπόντες                     Παρόντες  Πρόεδροι Τ.Σ. 

1. Μ. Σουμελίδης Ε. Σοφιανίδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Ι. Καλαϊτζίδης Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Γ. Ορφανίδης Β. Ρήσσου 
4. Γ.  Μιχαηλίδης    
5. Π. Παυλίδης   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Η. Σοφιανίδης 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 

10. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Ι. Ταρασίδης 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης    
13. Κ. Συμεωνίδης   Παρών Πρόεδρος Τ.Σ. Νέων 
14. Μ. Τρανίδης   Κ. Καπανίδης 
15. Α. Παπαστεργίου  

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθε ο κ. Κ. Καπανίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 715/2008 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Α. Δελαβερίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.  716/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Α. Δελαβερίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 717/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Σ. Μηλιόπουλος. 

16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Χ. Γεωργιάδης 
19. Β. Γιαννουλάκης 
20. Σ. Παναγιωτίδης 
21. Ι. Ακριβόπουλος 
22. Μ. Σακαλής 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 721/2008 απόφασης αποχώρησαν 

οι κ.κ. Μ. Σουμελίδης, Α. Δελαβερίδης, Α. Παπαστεργίου, Β. 
Γιαννουλάκης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 722/2008 απόφασης Μ. 
Σουμελίδης, Τ. Χατζηαθανασίου, Α. Δελαβερίδης, Μ. Τρανίδης, Β. 
Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 724/2008 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Β. Γιαννουλάκης, Ι. Καπετανίδης, Β. 
Ρήσσου. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 725/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Α. Παπαστεργίου και αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Παυλίδης, Α. 
Δελαβερίδης, Σ. Παναγιωτίδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 732/2008 απόφασης αποχώρησε η 
κα Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 733/2008 απόφασης προσήλθε η 
κα Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή. 
 

23. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
24. Ε. Γουναράς 



 
 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 17ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 21-11-2008 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου τεχνικών Δημητρίου Δάσκαλου, που έχει ως εξής: 
 Το έργο εκτελείται σύμφωνα με την 92/2005 μελέτη του ΤΤΔΒ, της 66/2006 
απόφασης της Δημαρχιακής Επιτροπής για έγκριση των πρακτικών δημοπρασίας και 
ανάθεση της κατασκευής στην παραπάνω Α.Τ.Ε. και της από 27-10-2006  σύμβασης 
μεταξύ του Δημάρχου και εκπροσώπου του αναδόχου. 
 Το έργο σύμφωνα με τη σύμβαση είχε αρχικά ημερομηνία έναρξης 27-10-
2006, χρόνο κατασκευής 243 ημερολογιακές  ημέρες και αρχικά ημερομηνία 
περαίωσης 26-06-2007.  
 Στη συνέχεια, ο ανάδοχος του έργου κατόπιν αιτήσεως του έλαβε παράταση 
(1η ) περαίωσης εκτέλεσης του έργου έως 30 – 11-2007 (η με αριθμ. 226/2007 
απόφαση του ΔΣ Βέροιας). 
 Αργότερα, ο ανάδοχος του έργου κατόπιν αιτήσεως του έλαβε παράταση (2η ) 
περαίωσης εκτέλεσης του έργου έως 30 – 06 – 2008 (η με αριθμ. 688/2007 απόφαση 
του ΔΣ Βέροιας) 
 Στη συνέχεια, ο ανάδοχος του έργου κατόπιν αιτήσεως του έλαβε παράταση 
(3η ) περαίωσης εκτέλεσης του έργου έως 31 – 08 – 2008 (η με αριθμ. 403/2008 
απόφαση του ΔΣ Βέροιας) 
 Τέλος, ο ανάδοχος του έργου κατόπιν αιτήσεως του έλαβε παράταση (4η) 
περαίωσης εκτέλεσης του έργου έως 03 – 11 – 2008 (η με αριθμ. 492/2008 απόφαση 
του ΔΣ Βέροιας) 
 Αυτή τη στιγμή, ο ανάδοχος έχει πραγματοποιήσει μέρος των εργασιών της 
μελέτης (τμήμα της υποδομής της οδού, προ ασφαλτόστρωσης). 
 Με νέα αίτηση (4580/5-11-2008), η οποία, όμως, είναι εκπρόθεσμη, ο 
ανάδοχος αιτείται νέα παράταση για την περαίωση των εργασιών έως και 31/12/2008, 
λόγω : 
 α) καθυστέρησης της έναρξης των εργασιών, λόγω ξύλευσης 
 β) σημαντικής διαφοράς στις βραχώδεις εκσκαφές μεταξύ εγκεκριμένης 
μελέτης (4%), και πραγματικότητας (τοπικά κατά περιοχές έως 100%), εν γνώσει της 
Διαχειριστικής Αρχής.   
καταληκτικά, προτείνεται παράταση του έργου κατά 58 ημέρες . 
 Ο ανάδοχος, δεν εκτέλεσε μέχρι σήμερα, τις εργασίες που θα όφειλε, με αποτέλεσμα 
να του επιβληθούν από την υπηρεσία οι απαιτούμενες, από τη νομοθεσία, ποινικές 
κυρώσεις, ενώ του έχει ήδη αποσταλεί έγγραφο ειδικής πρόσκλησης  το οποίο λήγει 
εντός των πριθεσμίας 15 ημερών.    
Μετά από τα παραπάνω και σύμφωνα με την παρ.6 του Άρθρου 36 του Π.Δ. 609/85 
και επειδή η υπηρεσία κρίνει ότι ο ανάδοχος δεν μπορεί να ολοκληρώσει το έργο   

Εισηγούμαστε 
 στο Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει την απόρριψη της αίτησης παράτασης. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο  ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δάσκαλος: Μετά από τέσσερις παρατάσεις για το συγκεκριμένο έργο και μετά 
την εκπνοή της τελευταίας παράτασης στις 30.11.2008, υποβλήθηκε αίτηση από τον 
εργολάβο του έργου να δοθεί νέα παράταση μέχρι 31.12.2008. Μετά από ενδελεχή 
έλεγχο όλων των στοιχείων, η επιτροπή εισηγείται την απόρριψη της παράτασης. Του 
δόθηκε ειδική πρόσκληση για να εκτελέσει κάποιες εργασίες, ήδη έχει εκπνεύσει ο 
χρόνος για να εκτελεστούν οι εργασίες κι αν ψηφιστεί από το Δ.Σ. να μη δοθεί 
παράταση στον εργολάβο μέχρι τις 20 Δεκεμβρίου πρέπει να εκδοθεί η απόφαση 
έκπτωσης του αναδόχου του συγκεκριμένου έργου από την διευθύνουσα υπηρεσία. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 



Σκουμπόπουλος: Διαβάζοντας πάλι το εισηγητικό κε Πρόεδρε που το 
υπογράφουν διευθυντές, τμηματάρχες, αντιδήμαρχοι βλέπουμε να λέει ότι: «Ο 
ανάδοχος δεν εκτέλεσε μέχρι σήμερα, τις εργασίες που θα όφειλε, με αποτέλεσμα να 
του επιβληθούν από την υπηρεσία οι απαιτούμενες, από τη νομοθεσία, ποινικές 
κυρώσεις, ενώ του έχει ήδη αποσταλεί έγγραφο ειδικής πρόσκλησης το οποίο λήγει 
εντός της προθεσμίας 15 ημερών». Ανέλαβε και εισαγγελικά καθήκοντα η υπηρεσία; 
Τι ποινικές κυρώσεις; 

Δάσκαλος: Ποινικές ρήτρες είναι οι ποινικές κυρώσεις. 
Δήμαρχος: Η απόφαση λαμβάνεται προφανώς για να είναι έκπτωτος ο 

εργολάβος ο οποίος τοποθετήθηκε επί ημερών του κ. Σκουμπόπουλου και δεν λέω ότι 
φταίει ο κ. Σκουμπόπουλος αλλά έλαχε να μας κληρονομήσει ακόμη έναν τέτοιον 
εργολάβο, δεν έχει σημασία όμως. Επίσης θέλω να πω ότι έχει διαταχθεί ήδη ΕΔΕ κι 
αυτή θα είναι η τακτική μας. Εφόσον υπάρχουν προβλήματα, δεν θα τα κουκουλώσει 
κανείς και θα προχωρήσουμε. 

Δάσκαλος: Η συγκεκριμένη αίτηση υποβλήθηκε εκπρόθεσμα κι οπότε θα 
μπορούσε να απαντηθεί και από την υπηρεσία. Καλώς ή κακώς όμως θελήσαμε να 
πάρει απόφαση το Δ.Σ. για το αν θα δώσουμε ή όχι παράταση. 

Μιχαηλίδης: Μία ερώτηση προς τον αρμόδιο αντιδήμαρχο και μία προς τον 
ανάδοχο εφόσον θέλει να πάρει τον λόγο, αν του δώσετε τον λόγο κε Πρόεδρε. Η 
ερώτηση είναι κοινή και για τους δύο και θέλω μία ειλικρινέστατη απάντηση γιατί 
απ΄ αυτήν θα εξαρτηθεί η ψήφος μου. Εάν δεχθούμε όλους τους ισχυρισμούς του 
αναδόχου κι αν θεωρήσουμε ότι πραγματικά αυτή η παράταση δοθεί έτσι όπως την 
ζητάει ο ανάδοχος, υπάρχει περίπτωση να τελειώσει το έργο στις 31.12.2008; 

Συμεωνίδης: Το έργο πάρθηκε πριν δύο τρία χρόνια, υπήρχαν πολλά 
προβλήματα και υπήρχε μία τελείως λάθος μελέτη, στις ποσότητες και σε πολλά 
πράγματα. Από την αρχή του έργου το επισημάναμε και συνεχώς έλεγαν θα το 
έλυναν. Φτάσαμε σήμερα, το έργο είναι εκεί και δεν φεύγει, υπάρχουν 500.000 
κυβικά βραχώδη και η μελέτη είχε 10.000 κυβικά. Κάθε τόσο μας διαβεβαίωναν ότι 
με τις ποσότητες κάτι θα γίνει. Εμείς φτάσαμε μέχρι ένα σημείο, λειτουργήσαμε μέχρι 
και τον Αύγουστο χωρίς εγκεκριμένες ποσότητες κι αυτή τη στιγμή δεν  έχουμε 
εγκεκριμένες ποσότητες για να πάμε να δουλέψουμε. Οι εγκεκριμένες ποσότητες 
είναι θέμα ενός ανακεφαλαιωτικού πίνακα που πρέπει να συνταχθεί κι εσείς σαν Δ.Σ. 
να τον ψηφίσετε, κάτι που δεν συνέβη ποτέ. Η παράταση δε που ζητήσαμε τον 
Αύγουστο έρχεται σήμερα στο Δ.Σ. Εγώ δεν έχω παράταση, δουλεύω μέχρι και 
σήμερα χωρίς χρόνο και αγανακτώντας σταμάτησα. Ζήτησα διακοπή εργασιών και 
τακτοποίηση του έργου. Αν δοθεί παράταση του έργου και τακτοποίηση του φακέλου 
με τις ποσότητες που είναι εκεί, ας οριστεί μετά μία τρίτη επιτροπή από το ΤΕΕ, το 
Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο, από τη ΔΕΚΕ να εξετάσει το έργο. Δεν μπορούμε να 
λέμε ότι τα 500.000 κυβικά βράχου είναι 100.000. Δεν γίνεται. 

Δήμαρχος: Αφού ζητάτε παράταση κι επρόκειτο να συζητηθεί σήμερα γιατί 
κατεβάσατε τα μηχανήματα από το βουνό; 

Συμεωνίδης: Μήπως κατέβασε κανένας άλλος εργολάβος; Εμείς δεν 
κατεβάσαμε ούτε ένα μηχάνημα, είναι όλα επάνω. Αν δοθεί λοιπόν παράταση του 
χρονοδιαγράμματος και  τακτοποιηθεί το έργο ως προς τις ποσότητες από την τεχνική 
υπηρεσία του Δήμου ή και μία ξένη εταιρεία πολύ ευχαρίστως να το ολοκληρώσουμε. 
Σημειωτέον ότι θα κατασκευάσουμε ασφαλτικά με 2 ευρώ το τ.μ., είναι στη σύμβασή 
μας και θέλουμε να τα κάνουμε, ενώ το σημερινό καινούργιο τιμολόγιο έχει 15 ευρώ 
το τ.μ. Εμείς λοιπόν θα πάρουμε 200.000 ευρώ κι αν το ξαναδημοπρατήσετε μπορεί 
να δώσετε 1,5 εκατ. ευρώ. 

Μιχαηλίδης: Είπατε κε Συμεωνίδη ότι από την ώρα που αναλάβατε το έργο 
βρήκατε μία λάθος μελέτη και είχατε τις διαβεβαιώσεις ότι όλα θα ρυθμιστούν. Ποιος 
σας διαβεβαίωσε κάτι τέτοιο; 



Συμεωνίδης: Το έργο ήταν όλο δασωμένο και δεν μπορούσες να ξέρεις πως 
ήταν το υπέδαφος, διανοίγαμε, πράγματι μας δόθηκαν κάποιες ποσότητες και στη 
συνέχεια έλεγαν: «βρες βράχο και θα το τακτοποιήσουμε». 

Μιχαηλίδης: Ποιος σας διαβεβαίωνε; 
Συμεωνίδης: Ο κ. Δάσκαλος, η τεχνική υπηρεσία, όλοι. Δεν είναι όμως θέμα 

διαβεβαιώσεων αλλά ότι υπάρχουν ακόμη εκεί πέρα. Πώς θα συνεχίσω να δουλεύω 
χωρίς ποσότητες; Δηλαδή εγώ αυτά που πληρώθηκα τα εκτέλεσα. 

Σκουμπόπουλος: Είπε ότι όφειλε καταρχήν η υπηρεσία να κάνει 
ανακεφαλαιωτικό πίνακα. Είπε ότι το έργο είχε απόκλιση 10.000 βράχους με 
500.000. Αυτά είναι εξωφρενικά πράγματα και δεν ξέρω αν είναι έτσι. Οφείλατε κε 
αντιδήμαρχε να διατάξετε την υπηρεσία να πάει να δει το έργο και να κάνει 
ανακεφαλαιωτικό πίνακα που ήταν υποχρέωση της υπηρεσίας και όχι του εργολάβου 
κάτι που δεν έγινε. Είπε ότι ζήτησε ο ίδιος διακοπή των εργασιών αλλά γιατί δεν μας 
το είπατε αυτό κε Δάσκαλε; Εγώ λέω κε Πρόεδρε, να έρθουν όλες οι αιτήσεις μαζί 
και τα πορίσματα από την επιτροπή στο άλλο συμβούλιο και να αναβάλουμε σήμερα 
το θέμα. Εδώ παίζονται οικονομικά συμφέροντα του Δήμου πολύ μεγάλα και δεν 
μπορεί να τα χρεωθεί ούτε το Δ.Σ., ούτε η υπηρεσία αλλά ούτε και ο εργολάβος. 

Κακοδήμος: Εγώ έχω να πω δυο πράγματα για το έργο. Ισως είναι άκαιρο το 
σημερινό θέμα αλλά έχει να κάνει με όλο το παρασκήνιο που είναι από πίσω του και 
το οποίο δεν φαίνεται. Δηλαδή έχουμε μία προβληματική μελέτη που εντάχθηκε στο 
Γ΄ΚΠΣ, προσπαθήσαμε σαν τεχνική υπηρεσία να λυθεί ένα μέρος του προβλήματος 
και το πρόβλημα, όπως είπε και ο εργολάβος, ήταν τα υπέρογκα βραχώδη που 
βρέθηκαν στο έργο και τα χαρακτηρίζουμε υπέρογκα γιατί από το 4% στις ποσότητες 
ξαφνικά βρέθηκαν στο 40% και δεν ξέρουμε που θα φτάσουμε. Αυτό το πράγμα 
συνεπάγετο ότι υπήρχε ένα κονδύλιο απροβλέπτων από την Περιφέρεια για τη 
σύμβαση κοντά στις 250.000 ευρώ, απορροφήθηκε για τα βραχώδη και πάλι δεν 
φτάνει. Αυτό ήταν και η αιτία που δημιούργησε όλα τα προβλήματα που θα σας πω 
στη συνέχεια. Δηλαδή εμείς μεν οχυρωθήκαμε πίσω από το συμβατικό αντικείμενο 
και λέμε ότι αυτό είναι, δεν υπάρχουν άλλα χρήματα και δούλεψε, αυτό τουλάχιστον 
υποσχέθηκε ο ίδιος ο εργολάβος στη διοίκηση και στη Δήμαρχο και στον 
αντιδήμαρχο και στην τεχνική υπηρεσία και στον περιφερειάρχη, έγινε μία φιλότιμη 
προσπάθεια μέχρι έναν βαθμό από τον ίδιο αλλά στη συνέχεια χάθηκε ο έλεγχος και 
μάλιστα τραγικά για τις συνέπειες που ακολούθησαν, γιατί ο ίδιος δεν μπόρεσε να 
ανταπεξέλθει σ΄ αυτή την υπόσχεση που έδωσε, δεν μπόρεσε να βγει στους χρόνους 
με συνέπεια από πλευρά Περιφέρειας να μας χτυπούν πολλές φορές το καμπανάκι. 
Εγινε μία προσπάθεια να περισωθεί το έργο αλλά δεν κατέστη δυνατόν να τελειώσει 
με συνέπεια, όταν ξεκινάει μία διαδικασία αποβολής ή απένταξης ενός έργου, 
αρχίζουν και τα διάφορα τερτίπια και οι ποινές και όλα όσα ακολουθήσουν. Εμείς 
έχουμε το φαινόμενο να έχουμε ένα έργο, ο εργολάβος να είναι μέσα στο έργο, να 
δηλώνει μπροστά σας ότι θέλει να συνεχίσει το έργο και από την άλλη μεριά δεν τον 
πιστεύει κανένας γιατί όσες φορές το είπε δεν το εκτέλεσε. Στις 3 Αυγούστου δόθηκε 
ένα αίτημά του για τελευταία παράταση μέχρι 31 Δεκεμβρίου 2008 με την 
προσπάθεια να ολοκληρώσει το έργο. Εκτιμήθηκε από την υπηρεσία ότι μέχρι 31 
Δεκεμβρίου ήταν υπερβολικό για την αιτιολογία που ζητήθηκε και δόθηκε παράταση 
μέχρι τις 3 Νοεμβρίου. Από κακό χειρισμό θα έλεγα, εκ μέρους της υπηρεσίας, αυτή 
η απόφαση δεν επιδόθηκε ποτέ στον εργολάβο, ούτε του ανακοινώθηκε ποτέ ότι η 
παράταση είναι μέχρι 3 Νοεμβρίου με συνέπεια αυτός να έχει στο μυαλό του τις 31 
Δεκεμβρίου ή τουλάχιστον αυτό ισχυρίζεται ακόμη και σήμερα. Στη συνέχεια 
φορτώθηκε μία ποινή ο Δήμος Βέροιας από την Περιφέρεια γιαυτό το έργο, ο Δήμος 
δεν μπορεί να συνεχίσει το έργο με δικές του δαπάνες, ατελείωτο, το Γ΄ΚΠΣ 
τελείωσε μέχρι 31 Δεκεμβρίου ό,τι αφορά τις πληρωμές, δεν μπορούμε αυτή τη 
στιγμή να το εκτελέσουμε και το έργο οδεύει προς διακοπή, είτε με διάλυση της 
σύμβασης ομαλή ή ανώμαλη εξαιτίας του εργολάβου ή εξαιτίας της υπηρεσίας είτε 



έκπτωση του εργολάβου. Αυτό που ζητάμε αυτή τη στιγμή και το έχουμε συζητήσει 
επανειλημμένα με τον ίδιο και στην υπηρεσία, είναι τουλάχιστον να γίνει 
τακτοποίηση του φακέλου. Υπάρχει αυτή τη στιγμή ένα αίτημά του που είναι σε 
εκκρεμότητα. Μπορεί να διαφωνούμε στις ποσότητες των βραχωδών και να μην τα 
βρίσκουμε, άλλα να λέμε εμείς κι άλλα να ισχυρίζεται ο ίδιος, αλλά τουλάχιστον αυτό 
που μέχρι τώρα μεταφέρει ο ίδιος είναι να ορίσουμε μία εντελώς ξένη επιτροπή στο 
κάτω κάτω ώστε να επανεκτιμήσει τις ποσότητες των βραχωδών και αυτός να μην 
αδικηθεί αλλά κι εμείς να μη φερόμαστε έτσι, γιατί θα έχουμε μία διαμάχη για τα 
επόμενα χρόνια στα δικαστήρια που δεν θα τελειώσει ποτέ. Η άλλη λύση που 
προτείνει είναι, αν δεν θέλουμε να συνεχίσουμε το έργο να το σταματήσουμε εδώ 
αλλά τουλάχιστον να ορίσουμε μία επιτροπή ώστε να πληρωθεί ό,τι δικαιούται και τα 
υπόλοιπα να τα κρατήσουμε εμείς. Άλλη λύση είναι να τον κηρύξουμε έκπτωτο μη 
χορηγώντας παράταση. Το έργο είναι μη περαιωμένο ομαλά κι άρα μπαίνουμε σε 
διαδικασία είτε διάλυσης είτε έκπτωσης. Άλλη λύση είναι η παράταση με την αίτηση 
του Αυγούστου που δεν του κοινοποιήθηκε είτε με τη νέα αίτηση που την θεωρούμε 
εκπρόθεσμη γιατί είναι μία μέρα μετά τη λήξη της σύμβασης. Σημασία πάντως έχει 
ότι αυτή τη στιγμή, χειμωνιάτικα, το έργο δεν κατασκευάζεται, δεν μπορεί να 
ολοκληρωθεί το χωματουργικό του, ο Δήμος δε νομίζω να μπορεί να βρει 500.000 
ευρώ για να εκτελέσει το έργο από δικές του πιστώσεις, είναι αμφίβολο και μέχρι ένα 
σημείο αρνητικό αν θα μας χρηματοδοτήσουν οι εθνικές πιστώσεις ή το ΥΠΕΧΩΔΕ 
για να το συνεχίσουμε, τουλάχιστον δεν έχει ξεκαθαριστεί αυτό το πράγμα, η 
Περιφέρεια οπωσδήποτε αδυνατεί να το χρηματοδοτήσει και οδεύουμε λοιπόν προς 
μία διακοπή του έργου αλλά μέχρι έναν βαθμό να γίνει μία ομαλή διακοπή. Αυτό που 
ισχυρίζεται σήμερα ο κ. Συμεωνίδης είναι να οριστεί τουλάχιστον επιτροπή, να 
επανεκτιμήσει τις ποσότητες για να κλείσουμε ομαλά και να μη μπλέξουμε στα 
δικαστήρια τα επόμενα χρόνια. Ο,τι δικαιούται να του το δώσουμε και ό,τι δεν 
δικαιούται να μην του το δώσουμε. Εγώ έχω να προτείνω στο σώμα και την 
εναλλακτική λύση, αν δεν θέλουμε να συνεχίσουμε το έργο, τουλάχιστον να δοθεί 
εντολή από το Δ.Σ. να οριστεί επιτροπή για να επανεξετάσει όλα τα πρωτόκολλα σε 
δεύτερο βαθμό. Η άλλη εκδοχή είναι αυτή που προτείνεται από το εισηγητικό 
σημείωμα δηλαδή μη χορήγηση παράτασης και οδεύουμε σε άμεση διάλυση των 
συμβάσεων. Αυτά είναι όσα έχω συγκροτημένα στη συνείδησή μου και στα χαρτιά 
μου όλο αυτό το διάστημα. 

Δάσκαλος: Η τέταρτη αναλυτική μέτρηση κε Κακοδήμο συνοδευόταν από το 
δεύτερο πρωτόκολλο χαρακτηρισμού εδαφών υπογεγραμμένο από τον ανάδοχο για 
όλο το έργο; 

Κακοδήμος: Πέρυσι τον Νοέμβριο κάναμε τον 1ο ανακεφαλαιωτικό πίνακα 
στον οποίο επανεκτιμήσαμε τις ποσότητες όλου του έργου. Πράγματι υπογράφτηκαν 
τα πρωτόκολλα μεταξύ των δύο επιβλεπόντων και του εργολάβου για τις ποσότητες 
των βραχωδών οι οποίες είχαν σκοπό να παραμείνουν στο σημείο που μπορούσαν 
στις απρόβλεπτες δαπάνες, δηλαδή με λίγα λόγια να απορροφήσουμε όσα κονδύλια 
μπορούσαμε εκείνη την εποχή. Σ΄ αυτό το πρωτόκολλο που κατέστη οριστικό, δεν 
έφερε αντίρρηση ούτε ο εργολάβος αλλά ούτε και η υπηρεσία, ήταν δηλαδή μία κοινή 
συμφωνία να προχωρήσει το έργο. Η πραγματικότητα όμως το διαψεύδει αυτή τη 
στιγμή, ότι δηλαδή ναι μεν υπογράψαμε ένα πρωτόκολλο το οποίο όμως είναι 
πλασματικό. Αυτή τη στιγμή, σε μία εκτεταμένη πορεία, περίπου 3,5 χλμ, έχει 
δηλωμένες μηδενικές ποσότητες βράχου ενώ είναι 80% ή 100%. Αυτό το 
πρωτόκολλο που είναι οριστικό αυτό κι έκανε όλη την ταλαιπωρία στη συνέχεια. 
Προσπαθήσαμε δηλαδή να φτιάξουμε ένα έργο από το τίποτα. Κάποιος έπρεπε να το 
πληρώσει. Ο εργολάβος δεν μπόρεσε, εμείς δεν το πληρώνουμε και το έργο 
σταμάτησε. 

Σκουμπόπουλος: Επρεπε να δεχθείτε την αναβολή. Δεν μπορεί να ακούμε 
ερωτήσεις και να μην έχουμε σωστή άποψη. Να έρθει συγκροτημένα.  



Δάσκαλος: Για το συμφέρον του Δήμου εγώ λέω να συνεχίσουμε τη 
διαδικασία. 

Ακριβόπουλος: Μπορεί να μας εξηγήσει ο κ. Δάσκαλος τι εννοεί λέγοντας για 
το συμφέρον του Δήμου είναι κατά της αναβολής; Απ΄ ότι καταλάβαμε το έργο δεν 
μπορεί να ολοκληρωθεί. Ποιο είναι το συμφέρον του έργου; 

Δάσκαλος: Όπως είπε και ο κ. Κακοδήμος σύμφωνα με τα σενάρια που 
παίζουν αυτή τη στιγμή, το έργο καλώς ή κακώς, δεν μπορεί να ολοκληρωθεί με 
χρηματοδότηση της Περιφέρειας, έκλεισε η βάνα των χρημάτων από εκεί και ήδη 
επιβλήθηκε ποινή δηλαδή από τον προϋπολογισμό του έργου που ήταν 1.890.000 
ευρώ αφαίρεση 459.637 ευρώ ως αχρεωστήτως καταβληθέντα στον ανάδοχο. 
Αφαιρείται οριστικά αυτό το ποσόν. Δηλαδή και να θέλει ο Δήμος Βέροιας να 
ολοκληρώσει το έργο πρέπει να βρει αυτά τα 459.637 ευρώ. Επίσης πήραν πίσω και 
τα λεφτά του 7ου και 8ου λογαριασμού, πήγαν στην Περιφέρεια, γιατί τα είχαμε στο 
ταμείο και δεν τα είχε πληρωθεί ο ανάδοχος. Τώρα πλέον για να ολοκληρώσουμε το 
έργο εμείς θα πρέπει να βρούμε τα χρήματα του 7ου και 8ου λογαριασμού και το 
υπόλοιπο ποσό μέχρι να ολοκληρωθεί το έργο. Ο 7ος και 8ος λογαριασμός ήταν 
433.000 ευρώ. Εμείς είμαστε σε δίλημμα, ή κηρύσσουμε έκπτωτο αύριο τον ανάδοχο 
ή του δίνουμε παράταση ώστε να κάνει διακοπή εργασιών και να παίζει μαζί μας, 
γιατί εκτιμώ ότι ο εργολάβος αυτή τη στιγμή αδυνατεί να τελειώσει το έργο. Του 
δόθηκε ειδική πρόσκληση, είχε πολύ καλές συνθήκες, να κάνει κάποιες εργασίες 
αλλά δεν εκτέλεσε τίποτα. Εμείς τι κάνουμε τώρα; Αποφασίζουμε να παίξουμε το 
παιχνίδι του αναδόχου; Και έκπτωτος να βγει ο ανάδοχος θα ακολουθηθεί η ίδια 
διαδικασία δηλαδή θα κάνουμε τελική επιμέτρηση, θα οριστεί επιτροπή να κλείσει το 
έργο. Απλά με την έκπτωση κερδίζουμε τα συμφέροντα του Δήμου. Αν θέλετε να 
κάνουμε διακοπή εργασιών να κάνουμε, να χαϊδέψουμε τον εργολάβο, να του 
δώσουμε και πριμ επειδή δεν τελείωσε το έργο. Εκτιμώ, σαν τεχνικός, σαν 
αντιδήμαρχος και ως συνάδελφος εδώ μέσα, ότι το συμφέρον του έργου αυτή τη 
στιγμή είναι η μη παράταση στον ανάδοχο και να κηρυχθεί έκπτωτος μέχρι τις 20 του 
μηνός. Προτείνω να συνεχίσουμε τη συζήτηση και να προχωρήσουμε στη λήψη 
απόφασης επί του θέματος. 

Πρόεδρος: Επιμένετε κε Σκουμπόπουλε στην αναβολή; 
Σκουμπόπουλος: Επιμένω γιατί από την εισήγηση κι από αυτά που 

ακούστηκαν δεν μπορούμε να σχηματίσουμε γνώμη. Αυτά μπορεί να είναι όπως τα 
λέει ο αντιδήμαρχος αλλά πρέπει να τα δούμε κι εμείς. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 

Ν. Μωυσιάδης, Χ. Σκουμπόπουλος, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-
Καραχατζή, Ε. Γουναράς. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Δ. Δάσκαλου για πρόοδο 
της συζήτησης και λήψη απόφασης επί του θέματος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 12 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, 
Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. 
Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 

Πρόεδρος: Κατά πλειοψηφία συνεχίζεται η συζήτηση. 
Τσιαμήτρου: Μία ερώτηση. Αν και μισοαπάντησε ο κ. αντιδήμαρχος, αν 

κηρυχθεί έκπτωτος ο εργολάβος θα καταμετρηθεί το έργο από την αρχή; 
Κακοδήμος: Ναι. Είτε θα μας τις δώσει ο εργολάβος για να ελεγχθούν ξανά 

είτε θα τις κάνουμε και μόνοι μας. 
Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Δεν έχω να πω πολλά κε Πρόεδρε, το έργο αυτό 

ταλαιπώρησε, απ΄ ότι φαίνεται, τον Δήμο είτε γιατί, όπως ακούστηκε, η μελέτη ήταν 
άστοχη, δεν ήταν τεκμηριωμένη επιστημονικά κι εγώ δεν μπορώ να καταλάβω πως 



έπεσε τόσο έξω η μελέτη αν κι όλοι γνωρίζουμε ότι οι μελέτες για να τροποποιούνται, 
για να διορθώνονται και ο νομοθέτης δίνει τη δυνατότητα στον κύριο του έργου, δια 
των υπηρεσιών του να κάνει ανακεφαλαιωτικούς πίνακες, να έχει καλή συνεργασία 
με τον ανάδοχο και να ολοκληρωθεί το έργο. Δεν μπορώ να καταλάβω, με τέσσερις 
παρατάσεις που δόθηκαν εδώ, πως ούτε η υπηρεσία ούτε η διοίκηση του Δήμου 
βρήκε ένα σημείο επαφής, συνεργασίας προκειμένου να ολοκληρωθεί η εκτέλεση του 
πιο μεγάλου έργου που είχε δημοπρατήσει ο Δήμος μετά το κολυμβητήριο. Δεν 
μπορώ να καταλάβω γιατί πήγαν τόσο στραβά όλα τα πράγματα. Μπορεί να 
υποψιάζομαι γιατί πήγαν τόσο στραβά αλλά αυτά θα τα πούμε στην επόμενη 
συνεδρίαση. Σήμερα κι επειδή δεν έχουμε ολοκληρωμένη εικόνα αφού απ΄ ότι 
φαίνεται λείπουν οι εκθέσεις ελέγχου από τον φάκελο καθώς και η αίτηση διακοπής 
που όπως λέτε έκανε ο εργολάβος αν και θα έπρεπε κε αντιδήμαρχε, αφού λέτε ότι 
έκανε αίτηση παράτασης, να έχετε ταυτόχρονα και την αίτηση διακοπής στον 
φάκελο, κι επειδή αντιλαμβάνομαι καλύτερα από τον καθένα ότι θίγονται πολύ 
βάναυσα τα συμφέροντα του Δήμου κι επειδή κάποιοι θα θελήσουν να πανηγυρίζουν 
εδώ μέσα, κι εγώ δεν είμαι από αυτούς που πανηγυρίζει ούτε για τα αρνητικά ούτε για 
τα θετικά αλλά να πατάω σταθερά πάνω στη γη και ξέρω τι λέω όταν λέω τις 
κουβέντες που άλλοι δεν τις μετρούν όταν τις λένε και στην κοινωνία διασπείρουν 
πολλά πράγματα και εδώ μέσα πολύ περισσότερα χωρίς μάλιστα να κοκκινίζουν ενώ 
εγώ κοκκινίζω γιατί ανεβαίνει συχνά το αίμα στο κεφάλι, γι’ αυτό θα ψηφίσουμε 
λευκό για την παράταση και θα πούμε πολλά την επόμενη φορά που θα έρθει το θέμα 
για να το συζητήσουμε ολοκληρωμένα. 

Λευκή ψήφο έδωσαν 6 σύμβουλοι: 
Ν. Μωυσιάδης, Χ. Σκουμπόπουλος, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-
Καραχατζή, Ε. Γουναράς. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση του αντιδημάρχου για μη 
χορήγηση παράτασης, όπως εισηγείται και η υπηρεσία; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 11 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, 
Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Γ. 
Κάκαρης. 
 Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 21-11-2008 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Δ. Δάσκαλου. 
2.- Το από 5-11-2008 εκπρόθεσμο αίτημα της αναδόχου του παραπάνω έργου 
εταιρείας ΣΥΜΕΩΝΙΔΗΣ Γ. ΠΑΥΛΟΣ Α.Τ.Ε. για παράταση της προθεσμίας 
περαίωσης εργασιών του έργου κατά πενήντα οκτώ (58) ημέρες. 
3.- Την με αριθ. 92/2005 μελέτη του τεχνικού τμήματος Δήμου Βέροιας. 
4.- Την με αριθ. 66/2006 απόφαση της Δημαρχιακής Επιτροπής, με την οποία 
εγκρίθηκαν τα πρακτικά δημοπρασίας και έγινε η ανάθεση του εν λόγω έργου στην 
παραπάνω εταιρεία. 
5.- Τις αριθ. 226 & 688/2007, 403 & 492/2008 αποφάσεις του, με τις οποίες 
εγκρίθηκαν παρατάσεις προθεσμίας περαίωσης εργασιών του παραπάνω έργου έως 
τις 30-11-2007, 30-6-2008, 31-8-2008 και 3-11-2008, αντίστοιχα. 
6.- Ότι ο ανάδοχος δεν εκτέλεσε μέχρι σήμερα τις εργασίες που όφειλε, με 
αποτέλεσμα να του επιβληθούν από την αρμόδια υπηρεσία του Δήμου οι 
απαιτούμενες από τη νομοθεσία ποινικές κυρώσεις ενώ του έχει ήδη αποσταλεί 
έγγραφο ειδικής πρόσκλησης, το οποίο λήγει εντός προθεσμίας δεκαπέντε (15) 
ημερών. 
7.- Την άποψη της αρμόδιας υπηρεσίας του Δήμου ότι η ανάδοχος εταιρεία δεν 
μπορεί να ολοκληρώσει το παραπάνω έργο. 
8.- Τις απόψεις και προτάσεις των δημ. συμβούλων, όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη 
συζήτηση του παρόντος θέματος. 
9.- Το αποτέλεσμα των ψηφοφοριών. 



10.- Τις διατάξεις του Π.Δ. 402/96 (Φ.Ε.Κ. 269 Α/10-12-96), των άρθρων 36, 43 και 
45 (παρ. 3) του Π.Δ. 609/85 (Φ.Ε.Κ. 223 Α΄) όπως τροποποιήθηκε και ισχύει σήμερα, 
καθώς και της παρ. 4 του άρθρου 5 του Ν.1418/84. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Απορρίπτει το από 5-11-2008 εκπρόθεσμο αίτημα της εταιρείας 
ΣΥΜΕΩΝΙΔΗΣ Γ. ΠΑΥΛΟΣ Α.Τ.Ε., αναδόχου του έργου «Οδική σύνδεση οικισμού 
Κάτω Βερμίου με οικισμό Άνω Βερμίου» για παράταση της προθεσμίας περαίωσης 
εργασιών του έργου. 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  747 / 2008 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Ι. Ακριβόπουλος 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Σακαλής 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α.  Τσιάρας Ε. Γουναράς 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος   
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Μ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   
 Β. Ρήσσου   
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΠΙΚΟΥ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΝΕΩΝ 
  

 Κ. Καπανίδης   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  19/12/2008 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

  
 


